
PROTOKÓŁ Nr XXII/2020 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 28 sierpnia 2020 r. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył o godzinie 910 obrady XXII sesji Rady 
Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy 
Brygidę Sewohl, Sekretarza Gminy Alicję Hoppen – Anyszko oraz przybyłych na posiedzenie 
sołtysów. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 10 osób (nieobecni: radna Urszula 
Broniszy, radna Ewa Kasprzak, radny Janusz Obuchanicz, radny Krzysztof Niemyt, radny 
Tomasz Roskowiński - lista obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały będą miały moc 
obowiązującą.  
Następnie zaproponował wprowadzić zmiany do przesłanego porządku obrad polegające na 
wprowadzeniu następujących projektów uchwał: 
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2020-2030, 
b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego część działki nr 123/3, obręb Niesulice, gmina Skąpe, 
c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w zakresie terenów zabudowy rekreacyjno – wypoczynkowej, usługowej 
oraz terenów harcerskiej turystycznej bazy noclegowej wraz z infrastrukturą techniczną 
w miejscowości Niesulice, gmina Skąpe, 

d) przyjęcia do realizacji zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1205F w m. 
Niekarzyn w zakresie budowy chodnika", 

e) rozpatrzenia petycji, 

f) średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Skąpe na rok szkolny 2020/2021. 
Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
przyjęcie zmian w porządku posiedzenia.  W wyniku głosowania zmiany zostały jednogłośnie 
przyjęte, a porządek przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie udzielania Stypendium Naukowego Wójta Gminy Skąpe 

za szczególne osiągnięcia w nauce dla uczniów szkół podstawowych z terenu Gminy 
Skąpe, 

c) rozpatrzenia petycji. 
d) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2020-2030, 
e) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego część działki nr 123/3, obręb Niesulice, gmina Skąpe, 
f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w zakresie terenów zabudowy rekreacyjno – wypoczynkowej, 
usługowej oraz terenów harcerskiej turystycznej bazy noclegowej wraz z 
infrastrukturą techniczną w miejscowości Niesulice, gmina Skąpe, 

g) przyjęcia do realizacji zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1205F w m. 
Niekarzyn w zakresie budowy chodnika", 

h) rozpatrzenia petycji, 
i) średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Skąpe na rok szkolny 2020/2021. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Przyjęcie protokołu XXI sesji Rady Gminy Skąpe. 
8. Zamknięcie obrad. 

 



Ad. 2 
a) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji. Następie zapoznała radnych z proponowanymi do 
wprowadzenia nowymi zmianami, polegającymi na : 
- zwiększeniu dochodów z tytułu dotacji, będącej refundacją wydatków realizowanych 

w ramach Funduszu Sołeckiego w 2019 roku o kwotę 60.355,49zł,  
- przeznaczeniu kwoty 20.000,00zł na ogrodzenie fragmentu cmentarza komunalnego 

w m. Skąpe, 
- zmianie załącznika związanego z Funduszem Sołeckim, 
- przeznaczeniu 330.000,00zł na zakup nieruchomości sąsiadującej z budynkiem 

Urzędu Gminy Skąpe, 
- przeznaczeniu 30.000,00zł na wykonanie dokumentacji projektowej na kładkę pieszo-

rowerową, 
- uaktualnieniu wydatków na projekt e-usługi, 
- zwiększeniu wydatków na opłaty za dzieci z terenu Gminy Skąpe uczęszczające do 

przedszkoli w innych gminach o kwotę 14.000,00zł, 
- zwiększeniu wydatków na remont budynku szkoły w Radoszynie o 2.870,16zł, 
- zwiększeniu wydatków na zakup usług związanych z utrzymaniem zieleni w Gminie 

o kwotę 7.740,00zł, 
- przeznaczeniu 23.000,00zł na modernizację oświetlenia na Orliku w Międzylesiu, 
- zwiększeniu dochodów z podatku rolnego o 40.000,00zł, 
- zwiększeniu przychodów z tytułu wolnych środków o 305.000,00zł. 

W uzupełnieniu do zgłoszonych zmian Wójt Gminy poinformował, że wiosną w LGD ma 
zostać ogłoszony konkurs na przedsięwzięcia związane z turystyką. Wsłuchując się 
w głosy w głównej mierze rowerzystów uznał, że pomysł z wybudowaniem kładki pieszo -
rowerowej idealnie się w niego wpisuje. Koszt wybudowania takiego obiektu mostowego 
to kwota ok. 30 tys. zł. Na dzień dzisiejszy nie wie jeszcze w jakiej lokalizacji docelowo 
kładka miałaby powstać. Faworytem jest miejsce pomiędzy stawami Nr 5 i 6. W miesiącu 
wrześniu Wójt spotka się z Nadleśniczym na wizji lokalnej pomiędzy stawami Nr 5 i 6. 
Ponieważ nie zgłoszono zapytań do przedstawionych zmian, Przewodniczący Rady przed 
zarządzeniem głosowania poprosił przewodniczących stałych komisji o opinie nt. projektu 
uchwały.  
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/177/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

b) Przed przystąpienie do głosowania nad projektem uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
udzielania Stypendium Naukowego Wójta Gminy Skąpe za szczególne osiągnięcia 
w nauce dla uczniów szkół podstawowych z terenu Gminy Skąpe Wójt Zbigniew Woch 
poinformował, że procedowany projekt uchwały nie zmienia wysokości stypendium. 
Jedyna zmiana związana jest z oceną z zachowania, której zgodnie z pojawiającymi się 
orzeczeniami sądów administracyjnych, nie powinno się brać pod uwagę. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 
2020-2030. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/178/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

c) Przed przystąpienie do głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 
Wójt Gminy poinformował, że tytułem wyjaśnienia Przewodniczący Komisji skarg, 
wniosków i petycji, która rozpatrywała petycję, powinien opisać istotę sprawy.  



Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji Bartosz Derejczyk poinformował, że po 
dokonaniu wizji lokalnej w terenie, komisja zebrała się na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia 
2020 r. Petycja dotyczy dębu szypułkowego zlokalizowanego w miejscowości Niesulice. 
Przedmiotowe drzewo nieznacznie przekracza minimalne wymiary, pozwalające na 
uznanie go za pomnik przyrody. Komisja nie dopatrzyła się innych walorów kulturowych, 
naukowych czy też krajobrazowych, w związku z czym negatywnie zaopiniowała petycję. 
Wójt Zbigniew Woch zwrócił uwagę, że w tym przypadku komisja szczególnie 
kompetentnie zajęła się tematem, gdyż obaj członkowie Komisji są specjalistami 
w dziedzinie leśnictwa. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/179/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

d) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poinformowała, że dokonano zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Skąpe na lata 2020-2030 w związku ze zmianami budżetu 
roku bieżącego, w szczególności zmianą wysokości planowanych przychodów budżetu. 
W wykazie przedsięwzięć dokonano aktualizacji wydatków na przedsięwzięcie pn. 
"Wdrożenie i rozwój e-usług w administracji samorządowej oraz podnoszenie 
bezpieczeństwa teleinformatycznego" oraz przeznaczono w 2021 roku 15.000,00zł na 
plany zagospodarowania przestrzennego miejscowości Niesulice. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 
2020-2030. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/180/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

e) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił jednocześnie uchwałę dotyczącą przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego 
część działki nr 123/3, obręb Niesulice, gmina Skąpe oraz przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie terenów 
zabudowy rekreacyjno – wypoczynkowej, usługowej oraz terenów harcerskiej turystycznej 
bazy noclegowej wraz z infrastrukturą techniczną w miejscowości Niesulice, gmina Skąpe.   
Projekt dot. sporządzenia nowego planu dot. nieruchomości gruntowej stanowiącej grunty 
Nadleśnictwa Świebodzin, która miałaby służyć funkcji parkingowej. Na tę chwilę Wójt nie 
wie czy uchwale zostanie nadany bieg. Zmiana funkcji wiąże się z wyłączeniem gruntu 
z produkcji leśnej, więc niezbędne jest podjęcie rozmów w przedmiotowej sprawie 
z Nadleśnictwem oraz Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. Drugi projekt 
dotyczący zmiany istniejącego planu związany jest z umożliwieniem realizacji budowy 
budynków o innej funkcji, innym kącie nachylenia dachu, wysokości oraz gabarytów niż 
obecnie dopuszcza plan. Przyjęcie uchwały wiąże się z podpisaniem umowy na 
wykonanie planu, co będzie wymagało nakładu finansowego. Niemniej wraz z 
zakończeniem przedsięwzięcia, powstanie kolejna przestrzeń związana z prowadzeniem 
działalności gospodarczej, co z kolei  wiąże się z wpływami z podatku. Według Wójta 
koszty zmiany planu zagospodarowania przestrzennego zrekompensują się z nadwyżką.  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego część działki nr 123/3, obręb Niesulice, gmina Skąpe. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 



W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/181/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

f) Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w zakresie terenów zabudowy rekreacyjno – wypoczynkowej, usługowej 
oraz terenów harcerskiej turystycznej bazy noclegowej wraz z infrastrukturą techniczną 
w miejscowości Niesulice, gmina Skąpe. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/182/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

g) Wójt Zbigniew Woch poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 
zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1205F w m. Niekarzyn w zakresie budowy 
chodnika" był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. W międzyczasie Rada 
Powiatu przyjęła uchwałę o przekazaniu zadania do realizacji Gminie Skąpe. W całości 
będzie ono realizowane ze środków własnych gminy i jest wypadkową przeniesienia 
szkoły z Niekarzyna do Radoszyna. Dotychczas w Niekarzynie była jedna wiata 
przystankowa i konieczne jest stworzenie bezpiecznych warunków komunikacyjnych dla 
dzieci wyjeżdżających z Niekarzyna. Wiata zostanie osadzona na wysokości obecnego  
płotu przy placu zabaw w przedszkolu. Planujemy wykonanie zadania w miesiącu 
wrześniu, a jeśli się nie uda w pierwszej połowie października. Szacunkowy koszt zadania 
wynosi 35 tys. zł. Jeśli niezbędne będzie zwiększenie środków, Wójt będzie o to 
wnioskował do Rady. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przyjęcia do realizacji zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1205F w m. 
Niekarzyn w zakresie budowy chodnika". 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/183/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

h) Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji skarg, wniosków 
i petycji o przedstawienie opinii komisji w zakresie kolejnej petycji dot. uznania drzewa za 
pomnik przyrody.  
Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji Bartosz Derejczyk poinformował, że 
kolejna petycja wpłynęła od tego samego wnioskodawcy, którego pochwalił za fachowość 
i wrażliwość na przyrodę. Petycja dotyczy dębu szypułkowego zlokalizowanego 
w Niesulicach, którego obwód wynosi ok. 5 m. Żywotność tego okazu, jego cechy 
krajobrazowe i przyrodnicze są  niepowtarzalne i dlatego Komisja pozytywnie rozpatrzyła 
petycję. 
Wójt Zbigniew Woch wyjaśnił, że przyjęcie uchwały nada bieg procedurze uznania drzewa 
za pomnik przyrody. Przyznał, że egzemplarz jest okazały i piękny. Dodał także, że podjął 
czynności zmierzające do wykonania zabiegów pielęgnacyjnych, polegających na 
usunięciu suchych konarów. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/184/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 



i) Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie wprowadzonego do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Skąpe na rok szkolny 
2020/2021, który nie był omawiany na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że obowiązkiem gminy jest 
zapewnienie niepełnosprawnym dzieciom pięcioletnim i sześcioletnim oraz dzieciom 
objętym wychowaniem przedszkolnym bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 
do najbliższego przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy 
wychowania przedszkolnego lub ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego. Zapis ustawy 
nakłada na gminę obowiązek określenia średniej ceny paliwa dla obliczenia zwrotu 
kosztów niniejszych dowozów.  Na terenie Gminy Skąpe funkcjonuje jedna stacja paliw, 
nie posiada ona jednak w swoich usługach LPG oraz grupy energetycznej. Wobec 
powyższego cena benzyny bezołowiowej E oraz oleju napędowego ustalona została na 
podstawowe cen obowiązujących na dzień 20 sierpnia 2020 roku na stacji benzynowej 
w m. Radoszyn, natomiast cena LPG oraz grupy energetycznej na podstawie cen na 
terenie Świebodzina. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Skąpe na rok szkolny 2020/2021. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXII/185/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 
 

Ad. 3 
 Radny Piotr Olszewski podziękował Alicji Hoppen-Anyszko radnej powiatowej za 
wyrównanie drogi pomiędzy Darnawą a Niekarzynem i wyrównanie drogi dojazdowej do bloku 
w Niekarzynie. 
 Radny Wiesław Zawiślak zapytał czy prawdą jest, że dzieci z Niekarzyna nie będą 
chodziły do szkoły w Radoszynie. 
 Radny Andrzej Kałużny zabierając głos stwierdził, że żałuje, że na sesji nie ma ani 
radnego ani sołtysa z Niekarzyna. Wg niego rada stoi dzisiaj w obliczu trudnej decyzji i ma tu 
na myśli budowę kanalizacji w Niekarzynie i kwestię szkoły w Radoszynie. Radny cieszy się, 
że wniosek o dofinansowanie budowy kanalizacji pomyślnie przeszedł procedurę. Teraz radni 
muszą się zastanowić czy w budżetach gminy na 2021 i 2022 r. wystarczy środków na 
inwestycję.  Rodzice uczniów z Niekarzyna stają plecami do gminy i posyłając dzieci do szkół 
w innych gminach, pozbawiają ją środków z subwencji. Dla niego jako Przewodniczącego 
Komisji ds. Budżetu ważna jest opinia władz Niekarzyna w tej sprawie i oczekuje ich 
stanowiska. Radny podkreślił także, że inwestycja kanalizacyjna w Niekarzynie jest ważna i jak  
najbardziej potrzebna.  
 Radny Mariusz Kuźmicz złożył interpelację dot. naprawy dróg asfaltowych w Ciborzu. 
 Radna Grażyna Świątczak złożyła następujące interpelacje:  
- przebudowa drogi gruntowej obok boiska w m. Łąkie, 
- ustawienia znaku progi zwalniające na powyższej drodze, 
- ustawienie lustra drogowego przy wyjeżdżę z drogi prowadzącej na plażę w m. Łąkie, 
- ustawienie znaku „ustąp pierwszeństwa” przy rondzie w Łąkiem. 
Radna zapytała także czy są szanse na wybudowanie świetlicy wiejskiej w jej miejscowości. 
 Radny Mariusz Kuźmicz zgłosił potrzebę oczyszczenia z porastających akacji pobocza 
drogi powiatowej Cibórz-Skąpe. Drzewa zasłaniają ustawione przy drodze znaki drogowe. 
 Sołtys Sołectwa Rokitnica Dariusz Najborowski zgłosił problem polegający na 
pogorszeniu jakości wody dostarczanej siecią wodociągową mieszkańcom Rokitnicy. Od około 
2-3 miesięcy woda chwilami przybiera żółtą barwę. Sołtys dodał, że jest w kontakcie 
z Kierownikiem ZWiK, który poinformował go, że badana wody nie wykazały nieprawidłowości 
i jest ona zdatna do picia. Sytuacja może mieć związek z ewentualnym nielegalnym poborem 
dużej ilości wody z hydrantu. Być może konieczne byłoby wykonanie płukania sieci. Podkreślił, 
że odkąd jest sołtysem, takie czynności nie były podejmowane.  



Ponadto sołtys zgłosił uszkodzenie hydrantu przy posesji Nr 45A w Rokitnicy oraz, w związku 
z odkryciem zarośniętego hydrantu w centrum wsi, sprawdzenie właściwego oznakowania 
wszystkich hydrantów w miejscowości. 
Następnie Sołtys Najborowski zawnioskował o udrożnienie studzienki odprowadzającej wody 
opadowe z drogi powiatowej przy posesji Nr 33 w Rokitnicy. Wszystkie odpływy wykonane 
wzdłuż drogi powiatowej mają kratki ściekowe zlokalizowane z dwóch stron, a w tym miejscu 
jest jedna. 
 Radny Bartosz Derejczyk w imieniu mieszkańców ul. Małej wnioskował 
o przekierowanie wody z drogi do rowu odprowadzającego.  
 Radna Grażyna Świątczak wnioskowała o wykonanie zatoczki autobusowej 
i przystanku  w m. Łąkie dla uczniów dojeżdżających do Szkoły Podstawowej w Ołoboku. 
 Radny Piotr Olszewski zapytał na jakim etapie jest sprawa wiązana z budową remizy 
strażackiej w Darnawie.  
 
Ad. 4 
 Odpowiadając na zgłoszone tematy Wójt stwierdził, że do kwestii szkoły w Niekarzynie 
odniesie się w trakcie po przedstawieniu sprawozdania ze swojej działalności w  okresie 
międzysesyjnym.  
1. Odprowadzenie wód z ul. Małej – temat jest Wójtowi znany. Podejmie odpowiednie 

czynności, aby sprawą się zająć. 
2. Wodociąg w m. Rokitnica – Wójt potwierdził, że do wykonywania badań jakości wody 

jesteśmy zobowiązani. Nie wyobraża sobie sytuacji gdyby okazało się, że badania wyszły 
źle a ani on ani mieszkańcy nie zostaliby o tym powiadomieni. Po zbadaniu sprawy, 
odpowie telefonicznie Sołtysowi na początku przyszłego tygodnia.  
Radny Mariusz Kuźmicz poinformował, że w miejscowości Cibórz po pobraniu do 
beczkowozu wozy z hydrantu, w okolicznych mieszkaniach barwa wody przybiera żółty 
kolor. 
Dlatego właśnie Wójt chce zbadać temat i dowiedzieć się czy pobór jest legalny, czy nie 
powoduje zerwanie osadów i czy dzieje się tak pomimo płukania sieci, czy płukanie nie 
było wykonywane.  

3. Kwestia sprawdzenia hydrantów zostanie przekazana do ZWiK. Wójt podkreślił, że w tej 
materii jesteśmy związani kontrolami przeprowadzanymi przez straż pożarną. 

4. Przebudowa drogi w Łąkiem – Wójt poinformował, że powyższa sprawa będzie 
przedmiotem jego spotkania z Nadleśniczym Nadleśnictwa Świebodzin.  Lasy Państwowe 
mają możliwość realizacji wspólnych przedsięwzięć drogowych, mających związek z 
gospodarką leśną i mogą podejmować działania polegające na poprawie stanu 
technicznego dróg lokalnych, służących okolicznym mieszkańcom, jak również 
stanowiących drogi strategiczne dla prowadzonej gospodarki leśnej poprzez finansowanie 
lub dofinansowywanie, z wykorzystaniem środków związanych z funduszem leśnym.  
Jeśli okaże się, że przedmiotowa droga spełnia kryteria do uzyskania dofinansowania, na 
spotkaniu z Nadleśniczym podejmę temat przeprowadzenia wspólnej inwestycji. Przy 
okazji konstruowania budżetu na 2021 r. można by się zastanowić nad zabezpieczeniem 
środków na przygotowanie dokumentacji technicznej na remont ww. drogi.  

5. Budowa świetlicy wiejskiej w Łąkiem – jak wiadomo gmina złożyła wniosek 
o dofinansowanie budowy, ale z uwagi na ograniczoną ilość środków do 
rozdysponowania, wniosek nie uzyskał akceptacji. Od rady gminy zależy czy będziemy 
wykonywać przedsięwzięcie ze środków własnych, czy czekać na możliwość skorzystania 
ze środków zewnętrznych. Proponowałby jednak wstrzymać się. Jesteśmy w przede dniu 
konstruowania budżetu Unii na lata 2021-2027. Po przyjęciu budżetu będziemy wiedzieli 
czy Polska wieś została zauważona, czy pominięta jak w budżecie 2014-2020. Musimy 
pamiętać, że na budowę świetlicy wiejskiej czekają jeszcze Kalinowo i Międzylesie.  

6. Budowa przystanku w m. Łąkie – Wójt oczekiwałby stanowiska mieszkańców wsi co do 
lokalizacji przystanku wraz z zatoczką autobusową. Po uzgodnieniu tej lokalizacji zadanie 
należałoby wpisać do budżetu na 2021 r. Do tego czasu zabezpieczymy pobocze, żeby 



korzystanie było bardziej komfortowe, a docelowo temat przystanku i zatoczki trzeba 
zamknąć w nowej lokalizacji.  

7. Budowa remizy strażackiej w Darnawie – na chwilę obecną w tej sprawie jesteśmy 
w sporze z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków gdyż złożyliśmy zażalenie na opinię 
Konserwatora do Ministra Kultury. W swojej opinii Konserwator zgadza się na budowę 
strażnicy pod warunkiem, że będzie ona wyglądem nawiązywała do budynków 
z sąsiedztwa, co m.in. oznacza: dwuspadowy dach pokryty dachówką karpiówką, co jest 
bardzo kosztowne. Być może zmienią coś kolejne spotkania z Konserwatorem.  

 
 
Ad. 5 
 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. Ponieważ zostało dostarczone radnym w dniu dzisiejszym Wójt 
postanowił niektóre z tematów szerzej omówić. 
Wiele z podejmowanych działań poświęconych było przygotowaniu do nowego roku 
szkolnego: 
1. Rozbudowa szkoły w Międzylesiu – po reformie oświatowej przywracającej ośmioklasowy 

system nauczania, konieczna była rozbudowa budynku szkoły o dwie sale lekcyjne.  I etap 
prac czyli dobudowanie nowej części zakończył się w maju. II etap czyli połączenie 
z istniejącym budynkiem jest na etapie końcowym. Na poniedziałek zaplanowany jest 
odbiór. Wójt podziękował także całej obsłudze i dyrektorowi szkoły podstawowej w 
Międzylesiu za ich zaangażowanie i włożoną pracę. 

2. Remont budynku szkoły w Radoszynie – na wstępie Wójt jeszcze raz podziękował 
Lubuskiej Kurator Oświaty za pozytywną opinię dot. zmiany siedziby szkoły. Budynek 
w pewnej części był odnawiany systemem gospodarczym, a na pewne prace wyłonieni 
zostali zewnętrzni wykonawcy.  W tej chwili skręcane są meble i na poniedziałek szkoła 
będzie gotowa. Wójt podziękował pracownikom szkoły zaangażowanym w prace na czele 
z Panią Dyrektor, którą poparła cała załoga.  Nie wszystko to co było zaplanowane udało 
się wykonać. Drobniejsze prace będą realizowane na bieżąco a poważniejsze remonty 
np. toalet wykonamy w następne wakacje.  

3. Przebudowa ośrodka zdrowia w Ołoboku na przedszkole dwuoddziałowe – wartość 
zadania o kwota 330 tys. zł. Niestety nie uda się otworzyć placówki we wrześniu. Obiekt 
może być gotowy z początkiem lub w połowie października. Wójt wraz z dyrektorem 
przedszkola złożyli rodzicom ofertę dowozu dzieci do placówki w Ciborzu. Ostatecznie 
nikt się nie zdecydował.  

4. Remont drogi w Niesulicach – Wójt nie wyklucza, że zajdzie potrzeba zwiększenia 
środków dla wykonawcy na pewien zakres prac. Termin realizacji zadania wyznaczony 
został do 31.10.2020 r., ale wykonawca zakłada wcześniejszy koniec nawet w miesiącu 
wrześniu.  

5. Budowa kanalizacji w Niekarzynie – na to zadanie od około trzech lat ubiegamy się 
o dofinansowanie. W drugim naborze, będąc na pierwszym miejscu na liście rezerwowej  
- to się udało. W tym momencie Wójt podziękował radnemu sejmiku województwa 
Zbigniewowi Kołodziejowi oraz Wice Marszałkowi Stanisławowi Tomczyszynowi. Umowa 
na dofinansowanie została podpisana pod koniec lipca. Wysokość wsparcia to niespełna 
2 mln zł, a czas na realizację zadania to rok 2021 dla prac i rok 2022 dla rozliczenia 
finansowego. Łącząc tę kwestię z pytaniami radnych, Wójt stwierdził, że w ostatnim czasie 
brakowało kontaktu z przedstawicielami Niekarzyna. Radny nie uczestniczy ani 
w posiedzeniach komisji ani w sesjach i głos przedstawiciela Niekarzyna nie wybrzmiewał. 
Nie zna przyczyny nieobecności radnego. Jeśli chodzi o sołtysa to wyjaśnił, że w czasie 
epidemii, ograniczając liczbę uczestników sesji nie wysyłamy zaproszeń do sołtysów, co 
nie oznacza, że nie mogą brać udziału w posiedzeniach. W związki z powyższym pozwolił 
sobie zaprosić Panią sołtys i Pana radnego na spotkanie, które odbyło się w dniu 
wczorajszym. Podczas rozmowy Wójt zasygnalizował im problem. W budżecie gminy na 
2020 r. kluczowym czynnikiem było aby koszty stałe nie przekroczyły dochodów. To się 
udało z korzyścią dla dochodów o kwotę ok. 200 tys. zł. Wójt chciałby utrzymać ten stan. 



Czy to się uda, dzisiaj tego nie wie, chociaż Polska notuje najmniejszy spadek dochodów 
z powodu trwającej epidemii. Ponadto udział w pit-ach może być niższy niż w 2020 r. 
Jeżeli 22 dzieci z Niekarzyna odejdzie do innej szkoły, a rodzice, jak Wójt podkreślił, mają 
prawo do takiej decyzji, to ubytek w dochodach gminy będzie na kwotę ok. 250 tys. zł. 
W takiej sytuacji wykonanie jakiejkolwiek inwestycji, wymagającej zaciągnięcia 
zobowiązania, będzie po prostu niemożliwe. Podczas spotkania przedstawiciele 
Niekarzyna podkreślali, że nie do końca mają informacje ilu uczniów odejdzie do innej 
szkoły. Wójt czuł się w obowiązku przekazać im te informacje. Sytuacja nie jest 
optymistyczna dla wykonania inwestycji, na którą czekamy od wielu lat. Uszczuplenie 
budżetu poprzez odpływ uczniów  może spowodować, że ze względów finansowych nie 
będziemy mogli wykonać inwestycji, bo nie otrzymamy kredytu. Jeśli decyzje rodziców o 
przeniesieniu dzieci do innej szkoły podyktowane są konfliktem związanym z 
przeniesieniem szkoły, to Wójt apeluje do rodziców o ponowne przemyślenie sprawy. Wójt 
jest daleki od podejmowania działań eskalujących napięcie, bo przecież gmina stanowi 
wspólnotę, ale zastanawia się jednak co pomyślą mieszkańcy pozostałych miejscowości 
w gminie na to, że zaciągane są wieloletnie zobowiązania po to, aby wykonać inwestycję 
w miejscowości, której mieszkańcy „odwracających się plecami” od gminy.  Jest 
zaniepokojony tym, że od jakiegoś czasu dochodzą go słuchy, że część mieszkańców wsi 
mówi o odłączeniu Niekarzyna od gminy, która dla miejscowości nic nie robi. W tym 
miejscu Wójt wymienił niektóre z podejmowanych działań:  

- remonty świetlic wiejskich w gminie rozpoczęliśmy od Niekarzyna, 
- otworzyliśmy oddział przedszkolny, 
- szkołę remontowaliśmy jako pierwszą na tyle, na ile dawał zgodę Konserwator 

zabytków, 
- wybudowaliśmy wodociąg, 
- przebudowaliśmy drogę, 
- budowę chodników przy drogach powiatowych rozpoczęliśmy od Niekarzyna. 

Rzekomy brak zainteresowania ze strony gminy, nie ma pokrycia w faktach, a władze wsi 
od dwóch kadencji starają się udowodnić, że tak jest. 
Wójt podkreślił, że jeśli założenia budżetowe pozwolą na zaciągnięcie kredytu na 
inwestycję skanalizowania Niekarzyna, to nie wyobraża sobie, żeby inwestycji nie 
wykonać.  Jedno jest pewne: jeśli sytuacja, która zaistniała ma podłoże emocjonalne, to 
nie pomaga inwestycji, a w najczarniejszych scenariuszach może ją uniemożliwić. Gdyby 
tak się stało, byłaby to dla Wójta największa porażka. 
Wójt przypomniał, że radny z Niekarzyna mówił, że gminę stać na 4 szkoły. Gdybyśmy tę 
koncepcję wybrali, to na pewno nie podpisałby umowy na dofinansowanie budowy 
kanalizacji, bo nie domknęlibyśmy budżetu, a gdyby to się udało, to i tak inwestycja nie 
byłaby wykonana. Wójt uważa, że wypowiadając się i podejmując pewne czynności 
wszyscy powinniśmy być konsekwentni. Na zakończenie podkreślił, że każdy 
zobowiązany  jest tak działać, żeby tworzyć wspólnotę. Mieszkańcy gminy podejmując 
decyzję o przeniesieniu szkoły z Niekarzyna do Radoszyna nie opowiedzieli się przeciwko 
komukolwiek, tylko za życiem w gminie. 

6. Wójt poinformował, że 1 września rozpoczyna się spis rolny. W urzędzie powołane zostało 
Gminne Biuro Spisowe. Przygotowane zostało stanowisko komputerowe do samospisu, 
z którego mieszkańcy mogą  skorzystać. Więcej informacji o spisie można znaleźć m.in. 
na naszej stronie internetowej. 

 
Ad. 6 
 Radny Andrzej Kałużny zauważył, że przedstawiając swoje stanowisko w sprawie 
szkoły był tylko jednym głosem z piętnastu.  Przykro jest mu, że część osób wyrządza krzywdę 
własnym dzieciom. Szkoła w Niekarzynie była fajna, uczniowie byli zżyci z nauczycielami, a tak 
naprawdę zmienia się tylko lokalizacja. Radny ma świadomość, że w indywidualnych 
przypadkach za podjęciem decyzji o zapisaniu dziecka do innej szkoły, mogą stać względy np. 
logistyczne.  



 Wójt jest zdania, że kwestie wyboru szkoły dla dziecka powinny być podyktowane tylko 
i wyłącznie czynnikiem szkolnym. W tym przypadku może się wydawać, że nie tylko ten 
czynnik jest brany pod uwagę. Jeśli faktycznie tak jest, to jest to podwójnie źle – i dla dzieci i 
dla gminy.  
 Wójt jeszcze raz zaapelował do wszystkich o niepodejmowanie działań dzielących 
mieszkańców.  
 Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz w imieniu Stowarzyszenia Fundamed 
i kandydatów do młodzieżowej rady gminy zaprosił wszystkich na projekcję filmu, który 
odbędzie się 29 września na placu zabaw w Ołoboku o godz. 2000. 
 
Ad. 7 

 Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał czy do przesłanego radnym projektu 
protokołu z XXI sesji ktoś chciałby wnieść zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 
jednogłośnie (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 8 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zamknął 
XXII sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1154. 
 
 
        Przewodniczący Rady Gminy 
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